
 

 

 23/9/24סיכום ועדת מאבק בנגע סמים ואלכוהול  
 

  נוכחים:
 ר הוועדה "מועצה, יו תחבר -יונת חגאי 

 חבר מועצה -רותם ריעני
 מנהלת המחלקה לביטחון קהילתי, רכזת הועדה  -חן ורסנו

 מחלקת הרווחהמנהלת  -דינה וולדמן
 מנהלת אגף חינוך  -שרון דיין מאיר 

 מנהלת מחלקת נוער וצעירים -ארבל יגר ילין 
 מנהלת שש שנתי רבין -חגית לוי קדמי

 סגנית מנהלת תיכון רבין  -ליבישרי 
 שוטר קהילתי -רן בן מוחא 

 
דיברנו על מהות הוועדה, מטרות הוועדה, ההרכב שלה, אופי הוועדה, כמו כן העלנו את עיקרי התופעה של שימוש 

 בסמים ואלכוהול ביישוב ויצאנו עם דרך פעולה.  
 

 נושאים מרכזיים שעלו: 
 אופי הוועדה, ההרכב, המטרות והמהות: .1

 פורה ואפקטיביהוועדה צריכה להישאר מצומצמת על מנת שנוכל לקיים דיון  •

 יש לצרף נציגים מתנועות הנוער והנהגת הורים ברבין •

כל חבר וועדה צריך להגיע מוכן עם מידע/תוצר/פעילות ומהוועדה צריך לצאת עם תוצרים והחלטות  •
 חדשות, כמו גם לעקוב אחר החלטות מוועדה לוועדה. 

  צריך להחליט על פרויקט שנתי תהליכי שהוועדה תקיים ותעקוב אחריו •
  : אופי התופעה בתל מונד .2

יודעים , מבחינת אירועים למשטרה אין אירועים חריגים, מבחינת מודיעין ובילוש -נתונים מהמשטרה •
הלקוחות המקומיים של על מספר סוחרים מקומיים שסוחרים בעיקר בחומר לבן. לא ידוע לנו היקף 

 אותם סוחרים. בעתיד תתקיים פעולות פשיטה נגד הסוחרים, בינתיים הם במעקב הבילוש. 

ניכר כי תופעת המסיבות הלא חוקיות הינה רחבה, כשיש מידע על מסיבה  -מסיבות טבע ללא אישורים •
הסיכון  תהבנהמשטרה סוגרת אותה. עלינו לדאוג לקבל את המידע ולהעביר אותו הלאה מתוך 

  במסיבות ללא אישורים.

ניכר כי השימוש בסמים בקרב בני הנוער אינו  -שימוש מאסיבי באלכוהול במסיבות ומפגשים ביתיים •
גבוה לפחות לא מה שנראה מעל פני השטח. עם זאת השימוש באלכוהול הינו מאסיבי סביב אירועים 

 בחסות ההורים.  עיקר בבתים לפני המסיבהומסיבות. שתיית האלכוהול נעשית ב

ונראה כי התופעה עדיין  בעברישנה תופעת הימורים על סכומי כסף גדולים, דיברנו עליה  -הימורים •
 מתקיימת, נעשה בידיעת ההורים, אין דיווחים למשטרה על אירועים. 

הורים לא רוצים לדווח על המסיבות ולהרוס לילדים, הורים ממעיטים בחומרת  -הורים נותנים חסות •
ההימורים על סכומי כסף גדולים, הנוער שותה אלכוהול בבתים ואינו מסתיר זאת, כאמור השתייה 

  נעשית בחסות ובידיעת ההורים.
ניכר כי אין דרך אחת ויש לפעול  עלו מספר קווים לפעולה ואסטרטגיה.מהי הגישה הנכונה בה יש לפעול:  .3

או אולי להיפך,  הפחדה, אכיפהת בכיוון של פעולובמקביל בכמה צירים, על כל אחד עובד משהו אחר. 
ואולי הדרך האפקטיבית ביותר הינה חיבור  עבודה מול ההורים, אולי המוקד הוא הצטרפות והסברה

  לצבא. 
 החלטות, פרויקט מרכזי ואסטרטגיה שנבחרה:  .4

 .הוחלט להכין גאנט שנתי בו יש מופע כל חודש המתייחס לתופעה ומעלה מודעות •

יכלול מגוון דרכים והתייחסויות, מופעים עבור הנוער וההורים, עלוני מידע, התייחסות דרך  הגאנט •
 והבלתי פורמאלי. הפורמאלי החינוך 



 

 

יישלח מכתב להורים שיפורסם במדיות השונות בו נפרסם את הגאנט השנתי של הפעילות ואת  •
 חשיבות הנושא. 

  רעיונות שעלו: •
o עלוני הסברה להורים 
o  דפי מידע לנוער 
o הצטרפות לשולחנות העגולים ברבין 
o הרצאה להורים בשיתוף פעולה עם ביה"ס 
o כניסה של השוטר הקהילתי לכיתות 
o  חיבור הנושא לצבא 
o  תכנים דרך תנועות הנוער 
o פעולות של קבוצת עמיתים משפיעים 

 של הנוער להורים ולאנשי מקצוע לדווח על מסיבות ללא אישורים אקרבנוסף השוטר הקהילתי  •

 שיתוף פעולה עם הנוער שמארגן את המסיבותכיוון פעולה נוסף הינו  •
 

 החלטות ומשימות .5
 

 תאריך יעד מי מבצע משימה
 עד הוועדה הבאה  חן הוספת משתתפים לוועדות הבאות

חשיבה על מופעים ורעיונות לבניית 
תכנית שנתית להעלאת מודעות 

 לנזקי הסמים אלכוהול והימורים

 עד הוועדה הבאה  כל חברי הוועדה 

 בוועדה הבאה חן איסוף רעיונות לתכנית שנתית
 בוועדה הבאה חן הכנת גאנט פעילות והוצאה לפעול

הוצאת מכתב לקהילה בדבר תכנית 
 מניעה שנתית

 עד נובמבר חן

 
 
 
 
 
 

 
 חן ורסנו, מנהלת מחלקת ביטחון קהילתי כתבה:                


